



Referat Bestyrelsesmøde søndag 4. juni 2023, kl. 9.00

Til: Jens Pedersen, Jørgen Funk, Louise Staal-Thomsen, Mikkel V. Petersen og Søren Due-Hansen – Michael A. Brodersen
Afbud: Rene Hansen og Natascha Enoch-Larsen
Administrationen: Tobias Thune Jacobsen og Nikolaj Larsen

1. Godkendelse af sidste mødereferat

Seneste referat er vedlagt, og blev godkendt på mødet

2. E-mail beslutninger til referat

Ingen

3. Kort information fra administrationen

Administrationen informerede om følgende emner:

- *DFU DM ugen nærmer sig – der er brug for frivillige i Spar Nord Fondens kom-og-prøv-park. Området er åbent - fredag 16-20, lørdag 10-20 og søndag 10-16 – der vil være forplejning og t-shirts til de frivillige. Vi forventer at finale og semifinaler afholdes lørdag kl. 16-18 – DR er live på kl. 17.30 Derudover så er DFU blevet tilbudt at lave en opvisning ved åbningsceremonien på Aalborg stadion onsdag i forbindelse med kvindernes pokalfinale i fodbold, hvilket der nu arbejdes på.*
- *DFU's nye kommunikationskonsulent Malene Holm er kommet rigtig godt om bord, og har allerede skubbet gevaldigt til vores kommunikation, både på SoMe, Google og hjemmeside.*
- *Nikolaj deltog i møde og workshop vedr. Grøn idræt i DIF, hvor de deltagende delte deres nuværende tiltag, viden og erfaringer med hinanden. DIF fortalte at de lægger op til at søge fondsmidler, som skal kunne bruges til initiativer i idrætterne, som er en del af Grøn Idræt fællesskabet.*
- *Tobias har støttet NJFK i at søge fondsmidler til indkøb af en trailer, som skal være med til at udbrede præcisionsdisciplinen i hele landet. Dette bliver tillige en stor besparelse for DFU, da traileren skal indeholde præcisionsmaterialet, der tidligere har været opbevaret hos BOXIT.*
- *Tobias og Nikolaj har holdt møde med DFU's strategikonsulent i DIF, Dansk Svæveflyver Union og Militæridrætten vedrørende fremtidige samarbejder mellem idrætterne og forsvaret. Dette møde understregede, at der foreligger flere muligheder for at arbejde i retningen af understøtte hinanden yderligere.*
- *Tobias og Nikolaj har endvidere afholdt et andet møde med Christian Kierkegaard DFU's strategikonsulent i DIF, Dansk Motor Sports Union, Dansk Motor Union og Dansk Hanggliding og Paragliding Union vedrørende vidensdeling af bæredygtige initiativer og koncepter inden for områder som vedrører motoriserede idrætter, som potentielt kan udrulles på tværs af forbund.*



- Tobias og Nikolaj gav status på konflikten mellem flyvelederne og Naviair, som desværre udfordrer de sjællandske klubber på aktiviteter og økonomi
 - Nikolaj er i løbende dialog med de berørte klubber og Trafikstyrelsen, og har ligeledes været i tæt dialog med DSVU, DHPU, KDA og DIF for at samle organisationerne i en fælles front.
 - Tobias har taget kontakt til Dansk Folkeparti som har stillet et paragraf-20-spørgsmål til kulturministeren: <https://www.ft.dk/samling/20222/almedel/KUU/spm/92/index.htm> Vi afventer svaret.
 - I løbet af næste uge udkommer der et debatindlæg, som sætter fokus på hvordan foreningsidrætten er kommet i klemme i konflikten. Indlægget er skrevet af Tobias.
 - Kontoret udsender meget snart et nyhedsbrev, som omhandler flyvelederkonflikten
- Lukket punkt: Dialog omkring KDA og KDA's fremtid, samt hvordan unionerne måske i højere grad kunne samles under KDA.

4. Regelmæssig økonomistatus til bestyrelsesmedlemmer og udvalg

Regnskabstal pr. 30. april 2023 er vedlagt. Nikolaj fortalte, at der er fint gang i ansøgningerne til aktivitets- og fællesskabspuljerne fra medlemmerne og klubberne. Derudover så er der ikke yderligere at belyse i forhold til regnskabet, da der fortsat ikke har været megen aktivitet, som har haft indflydelse på regnskabet.

5. Konkrete punkter til drøftelse og beslutning

A: Udfordringerne med adgangen til luftrummet over Sjælland

Punktet blev vendt tidligere på mødet, se under pkt. 3

B: Evaluering af Tomas Matos vinteraktivitet i Sydeuropa – bestyrelsen havde inden mødet modtaget Tomas udførlige rapporter fra de 2 ture i vinters.

Der er enighed om, at man fortsat gerne vil arbejde i denne retning, så medlemmerne tilbydes vinteraktivitet, og hvor der potentielt kan uddannes nye c-certifikatsspringere. Nikolaj tager kontakt til Tomas og fortæller, at han godt kan arbejde videre med planlægningen af disse aktiviteter.

C: Det internationale faldskærmsmuseum i US

Emnet har tidligere været på dagsordenen, og økonomiansvarlige motiverede yderligere at DFU burde blive en del af sponsorerne i etableringen af museet i US. Hvis der kan skaffes støtte for 1-3 sponsorer, så er bestyrelsen positive overfor initiativet. Derfor vil vi forsøge at finde nogle sponsorer, samt høre Dansk Militær Idræt og inkludere crowd funding og DFU vil så betale det resterende.

Dette vil blive kommunikeret igennem kontoret, og beslutningen vil i sidste ende være DFU's bestyrelse.

D: Flying Festival 2024 – se oplæg fra Søren Dolriis

Nikolaj havde inden mødet fremsendt oplægget fra Søren Dolriis i forhold til afholdelsen af Flying Festival 2024 på Odense Lufthavn. Planen er at Søren vil forsøge at samle unionerne og forbundene under KDA til en samlende Flying Festival, hvor en eller flere af unionernes DM så kan afholdes. Derudover så skal dette også fremvise, hvad brugerne af luftrummet over Danmark kan tilbyde danskerne, i form af andre idrætter end dem vi normalt ser på TV.



6. Evt. opfølgning på DFU's projekter

A: Status på Klubadmin – digitalt certifikat

Jens fortalte kort, at han vil udarbejde et oplæg til bestyrelsen i forhold til næste proces i KlubAdmin projektet.

B: VR-projekter

Tobias fortalte, at 360 graders optagelserne desværre bliver lidt forsinket og derfor først bliver i juli, grundet mangel på flyver hos DFC. Tobias har forsøgt at finde en anden flyver, men det er desværre ikke lykkedes.

C: Grøn omstilling, klima og bæredygtighed

Tages senere på bestyrelsesseminaret.

D: Uddannelsesudvalg - E-læring, udvikling af storyboards og etablering af E-læringsportal

Intet nyt her

E: Ny økonomisk struktur - SU midler / evaluering af AU midler

Tages senere på bestyrelsesseminaret.

F: Træningsplanen - kommer fra strategispor 3

Intet nyt her

G: DFU's jubilæum / logo

Intet nyt her

7. Informationsdeling fra bestyrelsesmedlemmer

A: Formand

Louise understregede, at det er meget vigtigt at diskussion, dialoger og almindelig deling af viden blandt bestyrelsesmedlemmerne på og uden for bestyrelsesmøderne naturligvis skal holdes internt, og ikke deles med nogen uden for bestyrelsen.

B: Næstformand

Intet nyt

C: Teknisk sekretær

Jens fortalte, at den opdaterede FB (Faldskærms Bestemmelser) netop er sendt til godkendelse hos Trafikstyrelsen, og vil blive publiceret herefter på hjemmesiden.

Jens fortalte endvidere, at IU har valgt at opstarte et AFF-pilotprojekt, hvor Flemming Borup og en anden AFF-instruktør vil teste et vindtunnel-setup for at undersøge om dette ikke vil skabe større kompetencer hos eleverne, når eleven kommer op på himmelen, samt i sidste ende skabe bedre fastholdelse. Der vil ikke være noget DFU økonomi involveret i projektet. Bestyrelsen vil gennemgå evalueringen af projektet, når det er færdiggjort.

Slutteligt fortalte Jens, at der er afsendt en opvisningsansøgning til trafikstyrelsen i forbindelse med DM i præcision som afholdes på Honnørkajen i Aalborg.

D: Økonomisk ansvarlig

Intet nyt

E: Bestyrelsesmedlem med primært fokus på elite



Deltog ikke

F: Bestyrelsesmedlem med primært fokus på bredde
Intet nyt

8. Eventuelt

Intet til dette punkt